

Title (en)

Toy figure for table ball game, in particular table football game.

Title (de)

Spielfigur für ein auf einem Tisch spielbares Ballspiel, insbesondere für ein Tischfussballspiel.

Title (fr)

Figurine pour jeu de boules de table, en particulier pour baby-foot.

Publication

**EP 0641579 A1 19950308 (DE)**

Application

**EP 94810510 A 19940905**

Priority

CH 263493 A 19930906

Abstract (en)

The invention is based on a toy figure for a table ball game, in particular for a table football game, which toy figure (1) comprises a disc-like base (3) which is rotationally symmetrical about a base axis and has a base diameter (D1) and a base height (H1), and further comprises a figure (2), the base (3) being delimited on its underside by a planar base undersurface (10) with a diameter (D2) and, on its upper side by a base top surface (7) which is bordered by a base upper edge (8) and on which the figure (2) extending in the direction of the base axis is fitted. In the case of such a toy figure (1), play is improved in that the diameter (D2) of the base under surface (10) is more than 55% and up to virtually 100% of the base diameter (D1). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung geht aus von einer Spielfigur für ein auf einem Tisch spielbares Ballspiel, insbesondere für ein Tischfussballspiel, welche Spielfigur (1) einen scheibenförmigen, um eine Sockelachse rotationssymmetrischen Sockel (3) mit einem Sockeldurchmesser (D1) und einer Sockelhöhe (H1) sowie eine Figur (2) umfasst, wobei der Sockel (3) auf seiner Unterseite durch eine ebene Sockelunterfläche (10) mit einem Durchmesser (D2) und auf seiner Oberseite durch eine von einer Sockeloberkante (8) berandeten Sockeloberfläche (7) begrenzt ist, auf welcher Sockeloberfläche (7) sich in Richtung der Sockelachse erstreckend die Figur (2) angebracht ist. Bei einer solchen Spielfigur (1) wird eine verbesserte Spielbarkeit dadurch erreicht, dass der Durchmesser (D2) der Sockelunterfläche (10) mehr als 55 % und bis zu praktisch 100 % des Sockeldurchmessers (D1) beträgt. <IMAGE>

IPC 1-7

**A63F 7/24**

IPC 8 full level

**A63F 7/06** (2006.01); **A63F 7/20** (2006.01); **A63F 7/24** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A63F 7/2436** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] GB 2209958 A 19890601 - DOLLIVE TREVOR LESLIE
- [Y] GB 2050846 A 19810114 - WEEKS R W
- [A] GB 733424 A 19550713 - WILLIAM LANE KEELING
- [A] GB 189301 A 19221130 - RICHARD MONTGOMERY PAINE
- [A] CH 261408 A 19490515 - BEGIN GABRIEL [FR]

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0641579 A1 19950308; EP 0641579 B1 19980603**; CH 685742 A5 19950929; DE 59406119 D1 19980709; ES 2119986 T3 19981016; US 5582408 A 19961210; US 5732951 A 19980331

DOCDB simple family (application)

**EP 94810510 A 19940905**; CH 263493 A 19930906; DE 59406119 T 19940905; ES 94810510 T 19940905; US 30078594 A 19940902; US 72118596 A 19960917